
8. 12. 2015

ID: 99818

Video rozhovor s Radimem Neubauerem
eFocus

Jak si mezi notáři vybrat toho opravdu schopného? Není na čase, aby se regulace tohoto stavu
rozvolnila a „padl“ numerus clausus nebo bylo notářům alespoň dovoleno, aby mohli například
propagovat svoje služby? Proč je teď nejlepší doba na to vstoupit do notářské profese? A jak se
během prvních dvou let notáři sžili s novým občanským zákoníkem? To i mnohé další se dozvíte v
novém rozhovoru pro EPRÁVO.cz, tentokrát s prezidentem Notářské komory ČR Radimem
Neubauerem.

„Teď je ten nejlepší čas na to stát se notářem, protože dochází k velké generační obměně. Téměř
každý týden je vypsaný konkurz na uvolněný notářský úřad,“ říká Radim Neubauer a láká schopné
právníky do stavu čítajícího zhruba 450 notářů. Neubauer brzy oslaví rok ve funkci prezidenta
notářské komory. V rozhovoru zhodnotí, jaký to byl rok a jaké to je nastupovat po matadorovi
českého notářství Martinu Foukalovi, který stál v čele komory 22 let. V rozhovoru bude také řeč
například o tom, jaký je rozdíl mezi postavením českých notářů a jejich kolegů jinde ve světě či o
možné liberalizaci notářského stavu, třeba o reklamě na notářské služby.

„Nyní už vidíme první důsledky, které přinesl nový občanský zákoník v oblasti dědictví, takže jej
můžeme začít hodnotit,“ říká Radim Neubauer, podle kterého se některé instituty v praxi osvědčily,
jiné naopak notáři moc nepoužívají. Mezi ty „oblíbené“ patří především zřeknutí se dědického práva,
naopak výhrady mají notáři například k dědické smlouvě: „V naprosté většině případů přistoupíme k
jinému osvědčenému institutu, který představy a požadavky dotyčného vyřeší lépe.“ A jak se v praxi
osvědčily podmínky v závěti a další novinky? Dozvíte se v rozhovoru, Radim Neubauer pro vás také
například zhodnotí zkušenosti s přímými notářskými zápisy do veřejných rejstříků.

Rozhovor můžete shlédnout na domovské stránce www.epravo.cz.

Vydavatelství EPRAVO.CZ spustilo sérii video rozhovorů s předními osobnostmi české právnické
obce. Jednou za dva týdny naleznete na www.epravo.cz nový rozhovor. Hosty už byli například
někdejší ministryně spravedlnosti Helena Válková či její nástupce Robert Pelikán, vrchní státní
zástupkyně v Praze Lenka Bradáčová, předseda Nejvyššího správního soudu Josef Baxa, šéf
Ústavního soudu Pavel Rychetský, veřejná ochránkyně práv Anna Šabatová, nejvyšší státní zástupce
Pavel Zeman či významní advokáti Tomáš Sokol, Jaroslav Havel či Karel Muzikář.
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